
	 Rok	se	pomalu	chýlí	ke	konci	a	nás	čeká	další	setkání	
na	návsi	u	příležitosti	již	5.	ročníku	PŘEDVÁNOČNÍCH	
PŘÍKAZ,	které	se	budou	konat	v	sobotu	dne	30.	11.	2019	
od	9	hodin.	Tentokrát	bude	program	i	v	„našem	Skanzenu“,	
správně	 v	Hanáckém	muzeu	 v	 přírodě.	V	 tomto	 roce	 se	
spolupráce	 mezi	 obcí	 a	 tímto	 kulturním	 stánkem	 velmi	
výrazně	zlepšila.	Zásluhu	na	tom	má	nový	ředitel	pan	PhDr.	
Petr	 Vodešil	 Ph.D.,	 vedení	Valašského	muzea	 v	 přírodě	
v	 Rožnově	 pod	 Radhoštěm,	 pod	 který	 muzeum	 spadá	 
a	také	spousta	obyvatel	naší	obce.	Většinou	to	jsou	členové	
kulturní	 komise,	 kteří	 se	 podílejí	 na	 přípravě	 programů	 
k	jednotlivým	akcím.	Velkou	měrou	pomohli	také	obecní	
zaměstnanci,	kteří	pečují	o	zeleň	a	pomáhají	vždy,	když	je	
potřeba.	Jako	poděkování	za	tuto	spolupráci	vedení	muzea	
na	 30.11.2019	 připravilo	 200	 volných	 vstupenek	 pro	
občany	Příkaz	a	Hynkova.	Určitě	přijďte,	i	kdyby	nebylo	
nejlepší	 počasí.	 Bude	 to	 ideální	 příležitost	 pro	 adventní	
zastavení	 a	 přátelské	 popovídání	 se	 sousedy,	 se	 kterými	
se	během	toho	uspěchaného	roku	mnohde	jenom	míjíme.

Jarek Sívek - starosta

Vážení	spoluobčané,

	 minulé	 veřejné	 jednání	 zastupitelů,	 které	 proběhlo	
na	Hynkově,	se	neslo	v	tom	správném	pracovním	duchu.	 
V	poslední	době	tomu	tak	nebylo.	Mnohdy	se	stávalo,	že	
emoce	a	neobjektivní	 informace	převážily	nad	 rozvahou	
a	snahou	posunovat	dění	v	naší	obci	kupředu.	Obyvatelé	
Hynkova	 velmi	moudře	 přijali	 informaci,	 že	 páteřní	 síť	
nové	 kanalizace	 se	 začne	 stavět	 až	 na	 jaře	 roku	 2020.			
Mezitím,	 pokud	 počasí	 dovolí,	 bude	 probíhat	 instalace	
domovních	septiků	k	jednotlivým	domům,	které	bude	za- 
jišťovat	obec.	Krom	septiků	betonových	budou	instalovány	
rovněž	septiky	z	plastu,	které	jsou	uzpůsobeny	tomu,	aby	
odolaly	tlaku	spodní	vody.	

	 Ke	zdržení	ve	vyhlášení	výběrového	řízení	na	zhotove- 
ní	páteřní	sítě	jednotné	kanalizace	na	Hynkově	došlo	při	
přípravě	projektové	dokumentace	a	získávání	odborných	
posudků	 od	 dotčených	 orgánů.	 Nyní	 je	 projektová	
dokumentace	 na	 tuto	 stavbu,	 včetně	 vyhotovení	 nových	
přípojek	a	septiků	k	domům	vlastníků,	předána	k	posouzení	
stavebnímu	 úřadu,	 kvůli	 vydání	 stavebního	 povolení.	
Stejný	proces	probíhá	s	projektovou	dokumentací	na	bio- 
logické	dočišťovací	rybníky.	Podklady	pro	vyhlášení	vý- 
běrového	 řízení,	 včetně	 rozpočtů,	 na	 které	 se	 rovněž	
čekalo,	máme	již	konečně	také	k	dispozici	a	můžeme	tuto	
veřejnou	 zakázku	 vyhlásit.	Vzhledem	 k	 tomu,	 že	máme	
skoro	 konec	 roku,	 stavební	 firmy	 moc	 volných	 kapacit	
nemají	 a	 výběrové	 řízení	 zabere	 2	 až	 3	 měsíce,	 je	 jaro		
ideálním	termínem	pro	započetí	této	stavby.

	 Na	 Haťové	 cestě	 byla	 po	 několika	 letech	 obnovena	
Boží	muka.	Nikdo	už	asi	přesně	nezjistí,	 jak	dlouho	tam	
stojí.	Pískovec	byl	odborně	očištěn	a	nakonzervován	ka- 
menickým	mistrem	panem	Tesákem.	Přípravu	pro	umístě- 
ní,	 včetně	 betonáže	 podstavce	 a	 osazení	 zajistili	 obec- 
ní	zaměstnanci.	Před	čištěním	došlo	k	odstranění	plecho- 
vé	stříšky,	která	zcela	jistě	nebyla	původní.	Do	prohlubně,	
kde	kdysi	nějaký	svatý	obrázek	už	byl,	obecní	zaměstnanci	
připevnili	 repliku	vyobrazení	Krista,	která	vznikla	podle	
originálu	 malovaného	 na	 skle,	 jehož	 autorkou	 je	 paní	
RNDr.	Dina	Štěrbová.
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Upozornění na dočasné 
uzavření obchodu se smíšeným zbožím

 Prodejny Smíšeného zboží pana Jaromíra 
Němce budou otevřeny v Příkazích a Hynkově 
do 31.10.2019. 
Od 1.11.2019 přebírá obě prodejny společnost 
COOP.

V Příkazích bude v době od 1.11. – 10.11.2019 
prodejna uzavřena. Otevřeno bude od pondělí 
11.11.2019.

Na Hynkově bude v době od 1.11. – 7.11.2019 
prodejna uzavřena. Otevřeno bude od pátku 
8.11.2019.

	 Obec	 Příkazy	 děkuje	 rodině	 pana	 Němce		
a	 zaměstnancům	 za	 spolupráci	 a	 vzorné	 pro-	
vozování	obou	obchodů	v	uplynulých	letech.	

www.prikazy.cz



Tak jak se zima rodí?

Tak	jak	se	zima	rodí?
Dušičky	vychází	ze	záhrobí
a	přitom	přijde	listí	spad.
tu	nostalgii	mám	tak	rád.
Příroda	sama	se	loučí

a	rudou	barvou	dráždí	oči.
Tu	zelenou	bych	viděl	rád
na	jedli,	co	zdobí	pak
Vánoce	plné	čekání,
a	nemáš	přitom	zdání,
že	splní	se	všechny	sny,
o	jakých	vlastně	děti	sní.
Proč	nořit	se	do	nostalgie,
když	…	vlastně	to	tak	je.	

                           Jiří Vinkler
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Jak se daří prvňáčkům

Do	první	třídy	chodí	osm	žáků,	šest	dívek	a	dva	chlapci.	Anežka,	
Julinka,	 Kačenka,	 Majdalenka,	 Norbísek,	 Sofinka,	 Terezka	 
a	Vlastiček.
Na	první	společný	výlet,	v	rámci	stmelování	kolektivu,	jsme	jeli	
do	Muzea	v	Litovli,	kde	byla	i	putovní	výstava	stavebnice	Lego.	
Se	 zájmem	 jsme	 si	 prohlédli	 expozici	 starých	 profesí	 (řezbář,	
kovář,	 sedlář,	 cukrář,	 pradlenky	 a	 švadlenky).	 Dověděli	 jsme	
se	 historii	 gramofonu	 a	 gramofonové	 desky	 z	 Tesly	 Litovel	 
a	 slyšeli	 jsme	 hrát	 staré	 hrací	 strojky	 a	 přístroje.	 Na	 výstavě	
Lego	jsme	obdivovali,	co	vše	je	možné	z	kostiček	postavit;	děti	
si	stavění	vyzkoušely.
Ve	škole	se	už	žáčci	pilně	učí	písmenka,	snaží	se,	už	umí	přečíst	
první	„nejkrásnější“	slovo	„máma“.
Kreslí,	zpívají	a	cvičí	společně	s	třeťáky,	rádi	společně	pracují	
ve	skupinách	a	pomáhají	si.
Při	 procházce	 jsme	 si	 prohlédli	 kulturní	 památky	 v	 obci,	 
v	obecním	archívu	jsme	pročítali	kroniky.
Zvláště	nás	zajímal	rok	2010,	kdy	se	narodili	třeťáci	a	Příkazy	 
v	červnu	navštívil	prezident	Václav	Klaus.	Děti	 řešily,	kdo	už	
byl	na	světě	a	kdo	ještě	ne.	

Eva Zvěřová

Na návštěvě v ZŠ Náklo

V	 září	 se	 žáci	 naší	 školy,	 už	 tradičně,	 zúčastnili	 společného	
utkání	ve	vybíjené.	Hráči	hráli	ve	smíšených	družstvech	z	obou	
škol,	vše	proběhlo	v	přátelské	atmosféře	bez	úrazů.
Prvňáci	ještě	neznají	pravidla	vybíjené,	proto	byli	na	návštěvě	
v	 nákelské	 první	 třídě.	 Žáci	 se	 nejdříve	 jmenovitě	 seznámili,	
společně	si	zahráli	dvě	hry	a	nejvíc	si	užili	přestávky.	To	mohli	
jít	 na	 návštěvu	 do	 vyšších	 ročníků,	 kde	 někteří	 měli	 známé		
starší	 spolužáky	 a	mohli	 si	 pohrát.	Děti	 ze	 sousedních	 vesnic	
navázaly	první	přátelství,	která	budou	pokračovat	při	studiu	na	
druhém	stupni	v	Nákle	a	mnohdy	po	celý	život.	Pro	vzájemné	
poznání	budoucích	spolužáků	budou	čtvrťáci	společně	nocovat	
v	naší	škole	při	Noci	s	Andersenem	a	v	červnu	se	všechny	děti	
opět	setkají	při	sportovním	dni	na	hřišti	v	Příkazích.

Eva Zvěřová

Drakiáda

Na	 hřiště	 se	 sletěli	 43	 draci.	 Vyletěli	 vysoko	 do	 mraků,	 ale	
někteří	ne	a	ne	vyletět.	Spolužáci	pomáhali	dráčkům	vzlétnout,	
a	podařilo	se.	Soutěžilo	se	o	nejvyšší	vzlétnutí	i	o	nejzajímavější	
pád.	Rozdávaly	se	diplomy,	odměny	a	už	nikdo	nebyl	smutný.	
Bylo	volné	létání.	

Lenka Bořilová 3. ročník

V	 úterý	 1.října	 přiletěli	 na	 hřiště	 43	 draci.	 Byly	 soutěže	 
o	 nejvyšší	 a	 nejdelší	 let	 i	 o	 dračího	 pomocníka.	 Objevil	 se	 
i	pláč,	když	drak	neletěl.	Jinak	si	to	všichni	užili	a	dostali	dip- 
lom	a	bonbóny.

Pavlína Menšíková 3. ročník

Na	hřišti	se	sletěli	draci.	Dostali	jméno	a	měli	ukázat	své	letecké	
umění.	Některým	se	nedařilo	vyletět,	asi	byli	porouchaní.	Starší	
děti	 pomáhaly,	 aby	všichni	draci	 vzlétli.	Nakonec	 cenu	dostal	
každý.

Sára Vlková 3. ročník

Stmelovací den 3. a 4. ročníku

Na	začátku	školního	roku	pro	nás	paní	učitelky	vymyslely,	že	
pojedeme	do	Litovle	na	bowling.	Tento	den	byl	pro	nás	velikým	
překvapením,	 protože	 jsme	 ještě	 ráno	 nevěděli,	 co	 budeme	
dělat.	V	tělocvičně	jsme	se	rozdělili	podle	barev	do	4	družstev	
a	museli	 jsme	vyluštit	hádanku.	Kdo	ji	správně	vyřešil,	zjistil,	
že	pojedeme	autobusem	do	Litovle.	Hráli	jsme	společně	s	paní	
ředitelkou,	 s	 paní	 učitelkou	 i	 s	 paní	 asistentkou.	Absolutním	
vítězem	se	stal	Lukáš	Janíček	s	celkovým	počtem	bodů	68.	Hra	
nás	moc	bavila	a	hodně	jsme	si	to	užili.	Byl	to	pro	nás	krásně	
prožitý	den,	neboť	jsme	dokázali	spolupracovat	ve	skupinkách.	
Nakonec	jsme	se	společně	vyfotili.	

Žáci 4. ročníku

Školní družina na začátku školního roku

Jak	už	jste	asi	zaznamenali,	letos	je	to	první	rok,	kdy	děti,	které	
chodí	 do	 ranní	 družiny,	 nemusí	 docházet	 do	 školky,	 ale	 mají	
ranní	družinu	přímo	v	základní	škole.	Odpadá	tedy	přecházení	
z	 budovy	 do	 budovy,	 neustálé	 převlékání,	 pořizování	 dalších	
přezůvek	a	nemůže	nás	 tedy	překvapit	 ani	nevlídné	počasí	po	
cestě	 z	 ranní	družiny	do	 třídy.	Ranní	družina	 funguje	od	6.00	
hod.	do	7.30	hod.	a	odpolední	začíná	11.25	hod.	a	končí	v	16.00	
hod.
Jako	již	tradičně,	jsme	se	v	měsíci	říjnu	zapojili	do	celorepubli-
kové	akce	„72	hodin“.	Jedná	se	o	projekt,	který	v	České	republice	
pořádá	Česká	rada	dětí	a	mládeže.	V	minulém	roce	se	projektu	
zapojilo	přes	35	tisíc	dobrovolníků.	Projekt	dlouhodobě	finan- 
čně	 podporuje	 Ministerstvo	 školství,	 mládeže	 a	 tělovýchovy.	
Naše	 školní	 družina	 se	 do	 tohoto	 projektu	 zapojuje	 tím,	 že	
uklízí	 odpadky	 v	 okolí	 naší	 školy,	 na	místech,	 kudy	 chodíme	
na	 procházky	 a	 kde	 si	 hrajeme.	 Děti	 se	 rozdělí	 na	 skupinky	 
a	skupinka	společně	sbírá	věci	pohozené	po	zemi,	které	mají	být	
v	koši.	Všechny	děti,	které	sbírají,	mají	rukavice	buďto	z	domu	
nebo	půjčené	od	nás.	Nejde	o	množství,	které	skupinka	nasbírá,	
jde	 o	 to,	 aby	 se	 děti	 učily	 pracovat	 s	 celou	 svou	 skupinkou	 
a	aby	věděly,	že	pokud	budeme	odpadky	vyhazovat	venku	jen	
tak,	budeme	si	ničit	naši	planetu.	Jako	odměnu	za	pomoc	naší	
planetě	děti	dostaly	gumový	náramek	s	logem	projektu,	odznak	
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Vítání dětí

	 Dne	29.9.2019	 se	v	obřadní	 síni	OÚ	Příkazy	konalo	
slavnostní	vítání	nových	občánků.	Do	svazku	obce	Příkazy	
byly	zapsány	tyto	děti:

Valerie	Žišková
Richard	Malina
Václav	Štancl

a	malou	sladkost.	Musíme	všechny	opravdu	moc	
pochválit,	 protože	 letos	 všechny	 děti	 sbíraly	
pečlivě	a	odměnu	si	zasloužil	každý.	
Kromě	 sběru	 odpadků	 na	 podzim	 sbíráme	 
i	 přírodniny,	 od	 kaštanů,	 přes	 žaludy,	 listy,	 uli- 
ty	 nebo	 šišky.	 Z	 těch	 potom	 vyrábíme	 různá	
zvířátka,	postavičky,	strašidla	nebo	dokreslujeme	
nalepené	 listy	 na	 papír	 dle	 vlastní	 fantazie.	 Na	
přelomu	října	a	listopadu	se	vrhneme	na	dlabání	
a	zdobení	dýní,	na	což	se	děti	opravdu	těší.	Naše	
výtvory	potom	určitě	uvidíte	v	zádveří	školy	nebo	
před	školou.

Kateřina Hrubá
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Pan Hladík odchází

	 Když	 jsem	 tuto	 Jobovu	 zvěst	 uslyšel,	 napadlo	 mne	
hned,	 že	 je	 to	 zřejmě	 šíření	 poplašné	 zprávy	 a	 je	 třeba	 podat	
trestní	 oznámení	na	neznámého	pachatele.	Vždyť	pan	Hladík,	
kterému	 se	 mezi	 štamgasty	 příkazského	 hotelu	 odjakživa,	
(nevím	 však	 proč),	 říká	 Kapr,	 patří	 k	 příkazskému	 hotelu	 
a	 Příkazům	 vůbec,	 jako	 Julius	 Caesar	 patřil	 k	 Římu.	 Nevě- 
řil	 jsem	 tomu	 do	 té	 doby,	 než	 mi	 náš	 místostarosta	 potvr- 
dil,	 že	 je	 to	pravda.	Vytkl	 jsem	mu,	 že	ho	málo	přesvědčova- 
li,	 ale	 on	 mi	 odpáčil,	 ať	 to	 zkusím	 sám.	 Při	 nejbližší	 neděl- 
ní	 tiskovce	 jsem	 Kapra	 napadl:	 „Pane	 Hladík,	 to	 není	 fér,	
že	 odcházíte.	 Já	 jsem	 do	 poslední	 chvilky	 počítal,	 že	 u	 vás	
mám	 zamluvenou	 trachtu,	 až	 natáhnu	 brka.“	 A	 pak	 jsem	
mu	 ještě	 deset	 minut	 hrál	 na	 city,	 když	 jsem	 mu	 líčil,	 jak	
krásné	 promoční	 hostiny	 uspořádal	 pro	 mé	 a	 Eliščiny	 děti,	
jak	 mi	 pomáhal	 s	 veterinárními	 plesy	 i	 oslavou	 mých	 šede	 
a	 sedmdesátin.	 Neoblomilo	 ho	 ani,	 když	 jsem	 mu	 opakova- 
ně	 sdělil	 obdiv	 mých	 známých	 z	 různých	 konců	 republiky,	
Německa	a	Kanady	nad	množstvím	jím	nabízených	jídel,	velikosti	
porcí	a	jejich	chutnosti	a	neuvěřitelně	výhodnými	cenami.	Jsem	 
v	Příkazích	už	50	let	a	do	doby	před	38	lety,	kdy	on	do	Příkaz	při- 
šel,	se	na	hotelu	vystřídalo	několik	provozovatelů,	ale	nikdo,	snad	
mimo	pana	Honzíka,	se	mu	nevyrovnal.	Pořád	mi	vrtá	hlavou,	co	
ho	k	tomuto,	podle	mne	neuváženému	kroku,	vedlo.	Myslím,	že	
střídmě	vedený	provoz	našeho	Repre	není	na	zbohatnutí,	spíše	
bych	 to	 hodnotil	 na	 slušné	 živobytí.	Ale	 když	 uvážím,	 že	má	 
s	manželkou	Blážou	5	 dětí,	 tak	 si	myslím,	 že	 na	 rozhazování	
neměl	 nikdy.	 A	 přitom	 ty	 tržby	 na	 hotelu	 jsou	 poctivě	 
a	těžce	vydělané.	Když	jsem	onehdá	míjel	na	kole	jeho	dům	na	

kraji	Litovle	a	viděl	na	zahradě	stádo	daňků,	napadlo	mne,	jestli	
nepočítá	 se	 zvýšením	 dotací	 z	 Evropské	Unie	 na	 chov	 daňků	 
a	bez	tržeb	z	provozování	hotelu	se	obejde.	Nebo	jestli	nezamýšlí	
z	velké	zahrady	udělat	pro	město	Litovel	ZOO	koutek,	jakousi	
miniaturní	zoologickou	zahradu.	Zkušenosti	s	chovem	daňků	už	
má	a	lvy	a	tygry	by	pro	začátek	mít	nemusel.	Pomalu	se	smiřuji	
s	 tím,	že	nezajistí	moji	pohřební	 trachtu,	 tak	 trochu,	 jak	znám	
svého	syna,	podle	kterého	by	to	byly	vyhozené	peníze,	stejně	by	
žádná	nebyla.	Ale	to	by	mohl	ještě	ze	staré	známosti	udělat,	než	
prchne	k	svým	daňkům,	připravit	pohoštění	pro	pár	mých	přátel	
u	příležitosti	mé	zlaté	promoce.

	 Ach	 jó.	Pane	Hladíku,	 budete	nám	 tu	v	Příkazích	 chybět.	 
A	tak	přijměte	alespoň	poděkování	nejen	ode	mne,	ale	z	pověře- 
ní	 i	 ode	 všech	Vašich	 štamgastů	 za	 perfektní	 obsluhu,	 kterou	
jste	 pro	 nás,	 někdy	 až	 s	 graciézností	 herce	 Huby	 ve	 filmu	 –	
Obsluhoval	jsem	anglického	krále	-	zajišťoval.	I	tím	jste	přispěl	
k	dobré	pověsti	naší	obce.	Díky	Vám.	

Za všechny Vaše štamgasty Standa Kovář

Poslední rozloučení 
s panem Josefem Kolavikem

	 Ve	věku	82	let	zemřel	po	dlouhé	nemoci	5.	října	2019	náš	
spoluobčan	 pan	 Josef	 Kolavik.	Vyučil	 se	 horníkem,	 ale	 láska	 
k	přírodě	ho	nakonec	přivedla	k	práci	v	zemědělství.	A	tak	celý	
svůj	aktivní	život	pracoval	v	místním	družstvu	jako	traktorista.	
Od	 mládí	 se	 zapojil	 do	 činnosti	 organizace	 místních	 hasičů,	
kde	zastával	různé	funkce,	byl	i	okrskovým	velitelem.	Poslední	
rozloučení,	 s	 nejvyššími	 hasičskými	 poctami	 -	 čestnou	 stráží	 
u	 rakve,	 i	 špalírem	 hasičů	 místních	 ale	 i	 z	 okolních	 sborů	
proběhlo	v	místní	kapli	v	pátek	11.	 října.	Za	příkazské	hasiče	
se	zesnulým	se	rozloučil	pan	Jan	Vlk.	Za	práci	ve	sboru	obdržel	
zesnulý	 celou	 řadu	 vyznamenání,	 i	 nejvyšší	 –	 řád	 svatého	
Floriána.	 S	manželkou	Marií	 vychovali	 pět	 dětí.	 Já	 sám	 jsem	
ho	poznal	jako	zkušeného	a	rozvážného	chovatele.	O	tom,	jak	
byl	pro	svou	dobrosrdečnou	povahu	a	obětavost	oblíben,	svědčí	
nebývale	velká	účast	na	posledním	rozloučení.	

Čest jeho památce.  S. K.

Poslední rozloučení
s Vladimírem Hladíkem

	 V	sobotu	5.	října	2019	se	příkazská	veřejnost	v	místní	kapli	
rozloučila	 s	 bývalým	 provozovatelem	 našeho	 hotelu	 Repre	
panem	Vladimírem	Hladíkem.	Zemřel	ve	věku	nedožitých	63	let.	
Poslední	rozloučení	v	příkazské	kapli	bylo	jeho	výslovné	přání.	
Vždyť	také	s	námi	příkazskými	prožil	téměř	40	let.	Lidé	si	ho	
vážili	a	měli	ho	rádi.	Tomu	také,	i	přes	nepřízeň	počasí,	odpovída- 
la	mimořádně	velká	účast	nejen	místních	ale	i	z	okolních	obcí.	 
Za	 nás	 za	 všechny	 se	 rozloučil	 v	 procítěném	 projevu	 bývalý	
starosta	obce	pan	Jan	Vlk.	Když	jsem	před	pěti	lety,	kdy	s	pro- 
vozováním	hotelu	skončil,	napsal	do	našich	novin	ódu	na	jeho	
příkazské	působení,	netušil	jsem,	že	za	ním	je	vážný	zdravotní	
problém.	 Bojoval	 s	 ním	 téměř	 pět	 let.	 I	 po	 skončení	 aktivní	
činnosti	 sledoval	 dění	 v	 Příkazích	 a	 několikrát	 jsem	 se	 s	 ním	
setkal	i	na	pohřbu	některého	z	jeho	bývalých	klientů.	Vykonal	pro	
dobré	jméno	obce	víc	než	většina	nás	místních.	A	chtěl	bych	mu	
za	nás	za	všechny,	i	za	společenské	organizace	–	Sokoly,	hasiče	 
i	myslivce	poděkovat.	

Čest jeho památce. S.K.

	 Věřím,	 že	 by	 se	 nezlobil,	 když	 jako	 vzpomínku	 na	 něho	
otiskneme	výše	zmíněnou	ódu.	V	ní	jsem	neuvedl,	jak	velkoryse	
se	 tehdy	 se	 svými	 klienty	 rozloučil.	 S	 hudbou	 a	 bohatým	
občerstvením.	 Nikdy	 jsem	 o	 takovém	 loučení	 neslyšel.	 Byl	
zkrátka	osobnost,	na	kterou	se	nezapomíná.
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„PODZEM . aneb, co se ôrodilo“

	 Den	 české	 státnosti,	 svátek	Václava	 či	Václavy	 slavil	
každý	 po	 svém.	 Někdo	 výletem	 do	 podzimní	 přírody,	
podzimními	 pracemi	 doma	 či	 na	 zahradě	 i	 jinak.	 Letos	
jsme	 nabídli	 všem	 spoluobčanům	 možnost	 sejít	 se	 ve	
škole,	 dvoře	 obecního	 úřadu	 i	 na	 jeho	 zahradě	 při	 akci	
PODZEM.	

	 Kdo	tuto	akci	navštěvuje,	ví,	že	nejprve	je	třeba	přinést	na	
určené	místo	(letos	to	bylo	opět	do	školy)	něco	z	výsledků	
své	práce	na	zahradě	v	sadě,	v	kuchyni,	keramické	dílně	
nebo	jinde,	aby	bylo	co	vystavit,	nabídnout	k	ochutnání	či	
poznání	i	poučení.

	 Moc	 děkuji	 všem,	 kteří	 nelitovali	 času	 a	 námahy	 
a	 přinesli,	 přivezli	 na	 kolečkách,	 vozíku	 neb	 autem	 do	
přízemí	 školy	 exponáty.	 Byli	 to	 paní	 a	 pánové:	 Anna	
Javorová,	 Václav	 Milder	 ze	 Skrbeně,	 Miroslava	 a	 Petr	
Vacovi,	 Jiřina	 Haderková,	 Zdeněk	 Čapka,	 Martina	

-	5	-

Kulturní akce
v Příkazích a v Hynkově

LISTOPAD
  8.11. (pá) Lampionový průvod
15.11. (pá) Sousedské posezení při hudbě
29.11. (pá) Rozsvícení vánočního stromu na Hynkově
30.11. (so) Předvánoční Příkazy + rozsvícení vánočního  
    stromu

PROSINEC
  7.12. (so) Volejbal – Mikulášský turnaj - Sokol Příkazy
    Mikulášská nadílka na Hynkově
21.12. (so) Adventní koncert 
26.12. (čt) Štěpánský turnaj - Sokol Příkazy 
28.12. (so) Silvestr seniorklubu  

Máte-li vánoční ozdoby, které byste chtěli ukázat 
návštěvníkům vánoční akce a zapůjčit pro výstavu, můžete 
je přinést do 29.11.2019 na obecní úřad, nebo se domluvit 
s členy kulturní komise.) 

6.11. MUDr.	Malotová 16,00	hod.	-	Klubovna

13.11. Afrika-Kilimandžáro	-	Ing.	Eva	Gabrielová,	Ph.D. 16,00	hod.	-	Klubovna

20.11. Holandsko	-	Zbořilová	Zdena 16,00	hod.	-	Klubovna

27.11. Amerika	-	středozápad,	Antonín	Rozbroj 17,00	hod.	-	Klubovna

30.11. Předvánoční	Příkazy	-	krámek Záložna

4.12. Mikuláš 16,00	hod.	-	Klubovna

11.12. Předvánoční	posezení 16,00	hod.	-	Klubovna

28.12. Silvestr 14,00	hod.	-	Malý	sál

Cvičení	žen	seniorek	-	každé	pondělí	v	17.00	hod.

Vážení senioři, rádi vás mezi námi uvítáme na našich setkáních.
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PROGRAM   Seniorklubu   Příkazy
l listopad - prosinec 2019 l

Vážení obyvatelé Příkaz a Hynkova,

	 dovolte	mi,	 abych	Vás	 pozval	 do	Hanáckého	muzea	 
v	přírodě	na	vánoční	program,	který	se	uskuteční	v	sobo- 
tu	 30.11.2019	 od	 10	 do	 16	 hodin.	 Pro	 občany	 Příkaz	 
a	Hynkova	nabízíme	volné	vstupenky,	 jež	budou	k	vyz- 
vednutí	u	paní	Zdeny	Zbořilové	v	Záložně	v	sobotu	30.	11.	
nebo	přímo	v	den	konání	akce	v	pokladně	našeho	muzea.	
Podrobnosti	budou	na	webu	(www.nmvp.cz)	a	Facebooku	
(www.facebook.com/hanackemuzeumvprirode).	

Těšíme	se	na	setkání	ve	skanzenô!
Petr Vodešil, vedoucí Hanáckého muzea v přírodě
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Sirotková,	Jiřina	Oklešťková,	Gabriela,	Miroslava	a	Old- 
řich	Kvapilovi,	Jaroslav	Sauer,	Ludmila	a	Miloš	Stejska- 
lovi,	Alena	Čapková,	Zdeňka	Kocourková,	Zdeňka	Majt- 
nerová,	Marie	a	Milan	Zbořilovi,	Milena	Reichstädterová,	
Ludmila	 a	 Lubomír	 Hřivnovi,	 Miroslava	 a	 Zdeněk	 Fi- 
šarovi,	 Eva	 a	 Jaroslav	 Hrubí,	 Jožka	 Škrabal,	 Jarmila	
Koblihová,	 Jiří	 Hřivna	 nejst.,	 Milada	 Surmová,	 Kamila	
Polášková,	Jaromír	Vachutka,	Zdeňka	Zbořilová,	Božena	
a	Zdeněk	Mikolajczykovi.	(Doufám,	že	nikdo	neproklouzl	
a	 nevystavil	 exponát,	 který	 bych	 nezaznamenala	 a	 že	
jsem	mu	zde	nechtě	neuvedla	jeho	jméno	a	nepoděkovala.	
Pokud	ano,	moc	se	mu	tímto	omlouvám	a	děkuji.)

	 Chci	 zdůraznit,	 že	 každým	 rokem	 se	 objeví	 mezi	
exponáty	věci	k	obdivování	i	poučení.	Ne	všichni	známe	
všechnu	 zeleninu	 a	 ovoce	 či	 možnosti	 jejich	 využití	 
a	zpracování.	I	o	bylinkách	jsme	se	zde	mnohé	dověděli.	
Obdivovali	 jsme	 rovněž	 zručnost	 našich	 spoluobčanů	
z	 jejich	 podzimních	 vazeb,	 naaranžovaných	 výpěstků,	
vlastnoručně	 zhotovené	 keramiky	 i	 šitých	 ubrusů	 a	 pa-
ličkovaných	 krajek;	 na	 panelech	 jsme	 mohli	 zhlédnout	
výtvarná	dílka	dětí	z	naší	základní	a	mateřské	školy.	Velmi	
děkuji	jim	i	paním	učitelkám	za	jejich	expozici.
	 Kdo	 si	 prohlédl	 výstavu,	 kterou	 ochotně	 provázela	
návštěvníky	kromě	 členů	kulturní	 komise	 i	 paní	Kamila	
Polášková,	měl	možnost	občerstvit	se	ve	školní	kavárnič- 
ce.	 Zde	 nabízely	 kávu,	 čaj,	 buchtičky,	 upečené	 členkou	
kulturní	 komise	 Renatou	 Mikotovou,	 paní	 Miroslavou	
Kvapilovou,	Ludmilou	Vočkovou	a	mnou,	vodu	i	burčák	
paní	Eva	Zvěřová	a	paní	Miroslava	Vacová.
	 První	burčák	z	našeho	obecního	vinohradu	připravený	
obecními	zaměstnanci	v	čele	s	panem	starostou	jste	mohli	
ochutnávat	spolu	s	dalším	občerstvením	u	stánku	na	dvoře	
obecního	úřadu	pod	stany	či	na	sluníčku,	kde	jej	přichysta- 
li	a	průběžně	doplňovali	členové	kulturní	komise	Ludmila	
Vočková,	 Zdeňka	 Zbořilová	 a	 Ivo	 Čepěl	 se	 Zdeňkem	
Mikolajczykem,	který	akci	nafotil.	Velmi	nápomocen	byl	
pan	Luboš	Kadlec	a	nad	vším	bděl	pan	místostarosta	Jo- 
sef	Škrabal.	

	 Vedle	stánků	s	posezením	a	občerstvením	byl	další	se	
spoustou	nasbíraných	přírodnin,	 z	 nichž	 si	 pod	vedením	
dalších	 členek	kulturní	 komise	–	Boženy	Mikolajczyko- 
vé	a	hlavně	Lenky	Pasierbové	děti	i	dospělí	tvořili	výtvar- 
ná	dílka.
	 Počasí	 přálo,	 pár	 mini	 kapiček	 před	 17.	 hodinou	 nic	
nepokazilo.

	 Bylo	 nás	 v	 sobotu	 pospolu	 postupně	 přes	 120.	 Přišli	
Nákelští	 a	 přijeli	 i	 hosté	 z	 Unčovic,	 Skalice	 u	 Frýdku	
Místku,	 Mladé	 Boleslavi	 a	 Liberce.	 A	 bylo	 nám	 spolu	
dobře.	Těšíme	se	na	příští	společné	setkání	a	zveme	i	ty,	
kteří	mezi	své	spoluobčany	dosud	nepřišli.	

	 Za	 Kulturní	 komisi	 při	 Radě	 obce	 Příkazy	 Božena	
Mikolajczyková	
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ZPRÁVY  Z  RADY

	 Vážení	 čtenáři,	 ve	 sloupku	 VÍTE,	 ŽE	 Vás	 chceme	
informovat	 o	 zajímavých	věcech	projednávaných	Radou	
obce,	 která	 se	 schází	 pravidelně	 každých	 čtrnáct	 dní.	
Vybrali	jsme	pro	Vás	ty	nejzajímavější:

Rada obce schválila:
l cenovou	 nabídku	 spojenou	 s	 evidencí	 popelnic	
směsného	komunálního	odpadu	od	společnosti	Tectronik	
s.r.o.	 za	 cenu	 pro	 obec	 Příkazy	 a	 obec	 Střeň	 celkem	
4.800,-	 Kč	 bez	 DPH,	 poplatek	 za	 používání	 softwaru	
mojepopelnice.cz	 činí	 pro	 obec	 Příkazy	 700,-	 Kč	 bez	
DPH/měs.
l smlouvu	o	zřízení	věcného	břemene	-	služebnosti	mezi	
Obcí	 Příkazy	 a	 ČEZ	Distribuce	 za	 uložení	 elektrického	
vedení	do	země	na	pozemcích	obce.	Jednorázová	finanční	
náhrada	 pro	 obec	 byla	 stanovena	 znaleckým	 posudkem	 
a	činí	73.373,80	Kč.
l vyvěšení	 záměru	 pronajmout	 restauraci	 s	 kuchyní,	
sklady	a	příslušenstvím	v	Záloženském	domě	v	Příkazích.	
Nabídky	na	 pronájem	 jsou	přijímány	na	Obecním	úřadě	
Příkazy	do	31.10.2019.	
l cenovou	 nabídku	 na	 3	 ks	 tříkomorových	 betono-
vých	septiků	BOND	NS	4	S	od	společnosti	Ing.	Miroslav	
Doskočil	 –	 BOND	 PARDUBICE	 s.r.o.,	 za	 cenu	 1	 ks	
27.800,-	 Kč	 bez	 DPH,	 celkem	 83.400,-	 Kč	 bez	 DPH	 
a	 cenovou	 nabídku	 na	 plastový	 tříkomorový	 septik	 
o	objemu	3,7	m3	za	cenu	29.550,-	Kč	bez	DPH/ks	celkem	
2	 ks	 za	 cenu	 59.100,-	 Kč,	 bez	 dopravy	 od	 společnosti	
Automena	Czech	 s.r.o.,	Mohelnice	 (k	 rodinným	domům	
na	Hynkově)
l žádost	 stavební	 firmy	 Ing.	 Zdeněk	 Tomek,	 a.s.	 na	
demolici	objektu	bývalé	bažantnice	v	lese	za	Hynkovem	
(k.ú.	Střeň)
l provedení	veřejnoprávní	kontroly	hospodaření	v	Zák- 
ladní	 škole	 a	 Mateřské	 škole	 Příkazy,	 příspěvkové	
organizace
l žádost	 TJ	 Sokol	 Hynkov	 o	 poskytnutí	 individuální	
dotace	 z	 rozpočtu	 obce	 Příkazy	 na	 rok	 2019	 ve	 výši	
10.000,-	Kč
 
Rada obce vzala na vědomí
l rozhodnutí	Ministerstva	pro	místní	rozvoj	o	poskytnu- 
tí	dotace	ve	výši	247.472,-	Kč	na	akci:	„Venkovní	hřiště	 
v	areálu	vodáckého	tábořiště	Hynkov“

Zprávy	ze	Zastupitelstva	obce
Zastupitelstvo obce dne 25.9.2019 schválilo:

l prodej	pozemků	obce	Příkazy	parc.	č.	st.	355	zastavěná	
plocha	a	nádvoří	o	výměře	23	m2	za	cenu	5.800,-	Kč,	parc.č.	
473/5	zahrada	o	výměře	158	m2	za	cenu	40.216,-	Kč,	parc.	
č.	473/6	zahrada	o	výměře	157	m2		za	cenu	39.961,-	Kč,	
parc.č.	473/13	zahrada	o	výměře	76	m2	za	cenu	19.344,-,	
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Zdravý rozum, matematika a lepšolidi
  
	 K	 napsání	 tohoto	 fejetonu	 mne	 inspiroval	 protest	
studentů	proti	povinné	zkoušce	z	matematiky	u	maturity.	
Naštval	 jsem	 se.	V	 době	 převratných	 objevů	 v	 technice	
a	 ve	 vědě	 vůbec	 se	 bez	 znalosti	 matematiky	 nemůžete	
orientovat.	 Matematika	 nutí	 a	 učí	 člověka	 přemýšlet.	 
A	 ono	 myšlení	 asi	 trochu	 bolí.	 Proto	 se	 některým	
studentům	 do	 učení	 moc	 nechce.	 Přispívají	 k	 tomu	 
i	naše	herecké	celebrity,	které	se	chlubí,	jak	v	matematice	
neprospívaly,	a	přesto	jsou	z	nich	boháči.	Podle	mne,	kdo	

nezvládl	matematiku	ani	na	té	nejnižší	úrovni,	je	člověk,	
který	nemá	vlastní	úsudek	a	je	schopen	jen	papouškovat,	
kdo	mu	co	nakuká.	Místo	učení	se	řada	studentů	účastní	
každý	 pátek	 protestů	 na	 výzvu	 švédské	 středoškolačky	
Grety	 proti	 oteplování	 planety.	Nerozumí	 tomu,	 sami	 se	
však	 svého	 pohodlí	 nechtějí	 vzdát.	 Zato	 tupě	 souhlasí	 
s	 názorem,	 že	 nejvíc	 se	 na	 oteplování	 podílejí	 krávy,	
které	by	se	měly	na	planetě	vymýtit	a	hovězí	maso,	které	
je	 zdrojem	 aminokyselin,	 jež	 si	 člověk	 nedokáže	 sám	
vyrobit	 a	které	 jsou	důležité	pro	 tvorbu	obranných	 látek	
člověka,	nahradit	chemicky	vyrobenými	produkty.	Vidím,	
že	 řada	 rodičů	 nepřikládá	 znalostem	 matematiky	 svých	
dětí	takový	význam	jako	znalosti	cizích	jazyků,	zejména	
angličtiny.	 Neslyšel	 jsem	 ve	 svém	 okolí,	 že	 by	 někdo	
dával	 doučovat	 své	 dítě	 z	 matematiky.	 Když	 jsem	 jako	
středoškolák	doučoval	z	matematiky	Pepíka	Lišku,	který	
na	měšťance	z	ní	propadal,	dal	 jsem	mu	facku,	když	při	
mém	vysvětlování	nedával	pozor	a	hrál	si	s	naší	kočkou.	
Nakonec	 nepropadl,	 vyučil	 se	 havířem	 a	 údajně	 pak	
vystudoval	vysokou	a	stal	se	báňským	inženýrem.	Asi	se	
mu	po	té	mé	facce	rozjasnilo.	Dnes	bych	si	to	nedovolil,	
své	 dítě	 nesmí	 uhodit	 ani	 jeho	 vlastní	 rodič.	Mohlo	 by	
být	na	něho	podáno	i	trestní	oznámení.	To	většina	rodičů	
mých	vrstevníků	by	 seděla	ve	vězení.	No,	a	dovedete	 si	
představit,	 jak	 by	 dnes	 dopadl	 učitel,	 který	 by	 neovládl	
ruku	a	uhodil	nevychovatelného	grázlíka?	Na	druhý	den	
by	byl	ve	večerních	zprávách	naší	veřejnoprávní	televize	 
a	další	den	by	dostal	výpověď.	A	stejně	tak	by	dopadl,	kdy- 
by	 si	 dovolil	 neomluvit	 nepřítomnost	 studenta,	 který	 se	
místo	vyučování	účastnil	výše	citované	ekologické	aktivity	
nebo	nedejbože	na	protivládních	akcích	Milionu	chvilek	
proti	 Babišovi	 	 a	 Zemanovi.	 Ten,	 aby	 se	 vystěhoval	 na	
opačný	konec	republiky	nebo	pro	jistotu	do	Ruska,	proto- 
že	by	ho	sdělovací	prostředky	označily	za	ruského	agenta.	
No,	nechtěl	bych	být	v	dnešní	době	učitelem	ani	kdyby	jim	
stát	zvýšil	platy	na	úroveň	platů	jiných	vysokoškolských	
profesí,	například	ekonomů	a	právníků.
	 Vlasy	mi	hrůzou	vstávají,	když	vidím,	jaké	experimenty	
se	 ve	 školství	 chystají,	 jak	 tyto	 experimenty	 degradují	
úroveň	našeho	školství.	Byly	doby,	kdy	v	matematických	
znalostech	žáků	byla	naše	republika	na	prvních	místech.	
Dnes	 tato	místa	 suverénně	 obsazují	 asijské	 státy	 –	 Jižní	
Korea,	 Čína,	 Japonsko	 ale	 i	 Vietnam.	 Inkluzi	 jsme	 už	
překousli	a	doufám,	že	od	ní	časem	odstoupíme.	Ale	čtu	 
i	o	nápadech,	že	je	zbytečné,	aby	se	děti	učily	chemii,	fyzi- 
ku	a	místo	toho	zařadit	výuku	tzv.	„kritického“	myšlení.	Co	
se	tím	sleduje?	Údajně,	abychom	nepodléhali,	ale	hlavně	
mladá	generace,	cizí,	zejména	ruské	a	čínské	propagandě,	
ale	za	to	naslouchali	a	bezmezně	věřili	názorům	celebrit,	
jakýchsi	 lepšolidí,	 kteří	 nám	 v	 televizi	 řeknou,	 co	 je	
správné	 a	 co	 si	 máme	 myslet.	 Ale	 těmto	 lepšolidem	
mohou	 věřit	 jen	 ti,	 kteří	 nemají	 zdravý	 (selský)	 rozum	
a	 o	 problémech	 nepřemýšlí.	 Protože	 jako	 tyto	 celebrity	
nezvládali	a	nenáviděli	matematiku.	

Tož tak. 
Váš Standa Kovář

parc.	č.	473/15	zahrada	o	výměře	72	m2	za	cenu	18.326,-	
Kč,	vše	v	k.ú.	Příkazy,	dle	znaleckého	posudku	znalce	Ing.	
Miroslava	 Dvořáka,	 Skrbeň	 manželům	 Jiřímu	 Sázelovi	 
a	Daně	Sázelové,	bytem	Příkazy	147.
Veškeré	náklady	spojené	s	prodejem	hradí	kupující.
 l prodej	pozemku	obce	Příkazy	parc.	č.	416/21	ostatní	
plocha	o	výměře	53	m2	v	k.ú.	Příkazy,	za	cenu	3.500,-	Kč	
dle	 znaleckého	posudku	znalce	 Ing.	Miroslava	Dvořáka,	
Skrbeň,	 manželům	 Radku	 Peřinovi	 a	 Haně	 Peřinové,	
Bělkovice-Lašťany	469.
Veškeré	náklady	spojené	s	prodejem	hradí	kupující.
l prodej	 pozemku	 obce	 Příkazy	 parc.	 č.	 1466/9	 vodní	
plocha	 o	 výměře	 33	 m2	 v	 k.ú.	 Hynkov	 odděleného	 dle	
geometrického	plánu	z	pozemku	parc.	č.	1466/2,	za	cenu	
8.000,-	Kč	dle	znaleckého	posudku	znalce	Ing.	Miroslava	
Dvořáka,	 Skrbeň,	 manželům	 Zdeňku	 Krejčímu	 a	 Daně	
Krejčí,	bytem	Družební	666/5,	Olomouc	–	Nové	Sady.
Veškeré	náklady	spojené	s	prodejem	hradí	kupující.
l odkup	 pozemku	 parc.č.	 1323/232	 zahrada	 o	 výměře	
41	m2	k.ú.	Hynkov	odděleného	dle	geometrického	plánu	
z	 pozemku	 parc.	 č.	 1323/5	 od	Zdeňka	Krejčího	 a	Dany	
Krejčí,	Družební	666/5,	Olomouc	–	Nové	Sady,	za	cenu	
10.000,-	Kč	dle	znaleckého	posudku	znalce	Ing.	Miroslava	
Dvořáka,	Skrbeň.	
Veškeré	náklady	spojené	s	prodejem	hradí	kupující.	
l Dodatek	 č.	 2	 ke	 smlouvě	 o	 dílo	 Silnice	 III/03549	
Příkazy	 -	 průtah“	 a	 „Stavební	 úpravy	 části	 dešťové	
kanalizace	Příkazy“	mezi	Obcí	Příkazy	a	SWIETELSKY	
stavební	 s.r.o.,	 SWIETELSKY	 stavební	 s.r.o.	 odštěpný	
závod	Dopravní	stavby	MORAVA,	Jahodová	60,	602	00	
Brno		(jedná	se	o	závěrečné	vyúčtování	stavebních	prací)
l vystoupení	 ze	 spolku	 Odpady	 Olomouckého	 kraje,	
z.s.,	Jeremenkova	40a	Olomouc	a	ukládá	starostovi	zaslat	
dopis	o	ukončení	členství	ve	spolku	Odpady	Olomouckého	
kraje
l maximální	cenu	za	pořízení	septiku	k	rodinnému	domu	
v	části	Hynkov	na	50.000,-	Kč,	a	to	od	začátku	roku	2018	
do	 data	 vydání	 kolaudačního	 rozhodnutí	 pro	 jednotnou	
kanalizaci	na	Hynkově.
Zastupitelstvo obce Příkazy neschválilo	vstup	do	akciové	
společnosti	 Servisní	 společnost	 odpady	 Olomouckého	
kraje,	a.s.,	Jeremenkova	/40a,	Olomouc

Josef Škrabal
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Cyklistický závod pro děti

	 V	neděli	6.	října	uspořádal	Příkazský	spolek	líného	kolaření	
cyklistický	závod	pro	děti.	Účastníci	závodu	byli	rozděleni	do	
čtyř	 věkových	 kategorií.	 Pro	 ty	 nejmladší,	 děti	 do	 5	 let,	 byla	
připravena	 jízda	zručnosti	pro	kola	a	odrážedla	na	asfaltovém	
hřišti	v	areále	TJ	Sokol	Příkazy.	Děti	ve	věku	6	až	8	let	závodily	
na	čas	na	trati	1,2	km.	Pro	kategorii	9	až	11	let	a	kategorii	12	
až	14	let	jsme	připravili	trasu	o	délce	3,1	km,	která	závodníky	
zavedla	 do	 Sečí	 a	 prověřila	 i	 jejich	 technickou	 zdatnost.	 Na	
trase	závodu	byla	připravena	kontrolní	stanoviště,	kde	závodníci	
sbírali	 razítka	 a	 rovněž	 2	 stanoviště	 s	 dovednostními	 úkoly.	
Závod	 probíhal	 individuálně,	 startovalo	 se	 v	 minutových	
intervalech.
	 Závodu	se	zúčastnilo	celkem	29	dětí,	těch	nejmladších	bylo	
9,	v	kategorii	6	až	8	závodilo	12	dětí,	v	kategorii	9	až	11	let	pak	
5	dětí	a	v	nejstarší	kategorii	12	a	14	let	se	na	start	postavili	3	
závodníci.	Mimo	nejmladší	kategorii,	kde	vyhráli	všichni,	bylo	

tatarák	 s	 topinkou,	 burger,	 tlačenka	 s	 cibulí	 a,	 kdo	 měl	
chuť,	mohl	si	dát	sladkou	palačinku.	A	protože	byla	zima,	
nechyběl	ani	čaj	a	svařák.	K	tanci	hrál	náš	osvědčený	DJ	
Tomáš	Tichý	z	Uničova
	 Stále	 také	probíhají	 i	 fotbalové	soutěže,	naše	 týmy	se	
drží	v	první	polovině	tabulek.	Občas	se	nám	nějaký	zápas	
bodově	nevydaří,	ale	celkově	si	naše	 týmy	vedou	dobře.	 
V	 letošním	 roce	 byla	 přes	 Okresní	 fotbalový	 svaz	 Olo- 
mouc	 vyhlášena	 soutěž	 Fair-play.	 V	 první	 části	 této	
soutěže	vyhrály	právě	Příkazy.	Jde	o	to	obdržet	co	nejmé- 
ně	žlutých	karet,	což	se	nám	právě	od	srpna	do	září	podaři- 
lo	a	dostali	jsme	50ks	volných	vstupenek	na	ligové	utkání	
SK	Sigma	Olomouc	–	Dynamo	České	Budějovice.	 Jako	
bonus	 k	 volným	 vstupenkám	 mohli	 jít	 naši	 benjamínci	
zahájit	 zápas	 po	 boku	 ligových	 fotbalistů.	 Fotky	 z	 této	
akce,	 ale	 i	 z	 fotbalových	zápasů	můžete	vidět	 na	našich	
FB	stránkách	nebo	www	stránkách	TJ	Sokola	Příkazy.	Na	
všechny	naše	akce	jste	srdečně	zváni.	

Za TJ Sokol Příkazy
Kateřina Hrubá

Podzimní akce TJ Sokola Příkazy

	 V	měsíci	září	nás	čekalo	tradiční	vinobraní,	a	tak	jsme	
vyhlíželi,	jaké	nám	letos	vyjde	počasí.	To	se	vydařilo	velice	
dobře,	což	bylo	znát	i	na	počtu	účastníků.	Letos	se	počet	
platících	vyšplhal	lehce	přes	300	a	my	jsme	za	to	moc	rádi.	
Jako	každý	rok,	víno	i	burčák	si	necháme	dovážet	z	jižní	
Moravy,	 konkrétně	 od	 pana	 Šnajdra	 ze	 Šardic.	 Burčáku	
se	 letos	vypilo	všech	250	 litrů.	K	poslechu	a	 tanci	hrála	
skupina	Roxy,	která	nám	hraje	 i	na	 společenském	plese.	
Spousta	lidí	se	bavila	až	do	brzkých	ranních	hodin.
	 Na	 začátku	 měsíce	 října	 jsme	 zařadili	 do	 našeho	
kulturního	programu	i	novou	akci	s	názvem	Oktoberfest.	
Tato	 akce	 pochází	 původně	 z	 Německa	 a	 je	 to	 pivní	
slavnost.	 Netušili	 jsme,	 kolik	 lidí	 bude	 mít	 o	 tuto	 akci	
zájem,	 takže	 plánování	 kolem	 jídla	 a	 pití	 nebylo	 úplně	
jednoduché.	 Přišel	 5.	 říjen,	 kdy	 se	 náš	 1.	 ročník	 konal,	 
a	s	ním	přišlo	i	velice	upršené	a	chladné	počasí,	které	jsme	
si	opravdu	ale	vůbec	nepřáli.	I	z	toho	důvodu	chceme	moc	
poděkovat	lidem,	kteří	nás	svou	návštěvou	přišli	podpořit	
a	 akce	 se	zúčastnili.	Nakonec	 jsme	měli	dva	druhy	piva	
(Poličku	 a	 Litovel)	 a	 výběr	 občerstvení:	 k	 prodeji	 byl	
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Vážení spoluobčané,

	 Chtěl	bych	Vás	v	krátkosti	informovat	o	dění	v	našem	
mysliveckém	 spolku	 od	 poslední	 veřejné	 akce,	 o	 které	
jsem	vám	již	psal,	a	to	výstavy	trofejí,	která	proběhla	na	
velkém	sále	Záloženského	domu	v	březnu	letošního	roku.
	 V	 měsíci	 dubnu	 jsme	 zahájili	 přípravu	 zabezpečení	
dvou	 našich	 střeleckých	 akcí	 na	 střelnici	 „Safari“.	 Na	
členské	 schůzi	 byl	 ustanoven	 přípravný	 výbor	 pod	
vedením	 místopředsedy	 Tomáše	 Veverky	 a	 finančního	
hospodáře,	kteří	seznámili	konkrétní	členy	našeho	spolku	
s	 jednotlivými	úkoly,	aby	akce	proběhla	ke	spokojenosti	

na	závěr	připraveno	vyhlášení	vítězů	v	jednotlivých	kategoriích	
a	byla	i	udělena	cena	fair	play	za	pomoc	dalšímu	závodníkovi	na	
trati.
	 Počasí	 se	 nakonec	 vydařilo	 a	 pro	 příští	 rok	 máme	 
v	plánu	závody	uspořádat	znovu,	nejlépe	počátkem	září,	kdy	je	
jistější	 počasí.	Na	 závěr	 je	 třeba	 poděkovat	 všem	 účastníkům	
a	 dobrovolníkům,	 kteří	 přiložili	 ruku	 k	 dílu	 a	 výrazně	 tak	
napomohli	zdárné	organizaci	závodu.

Za	PSLK	Pavlína	Šťastná	a	Lubomír	Hřivna.

závodících	 střelců	 i	 všech	 přítomných	 hostů.	 Účast	
zapsaných	 střelců	 na	 květnových	 střelbách	 (34)	 byla	 
o	poznání	slabší	než	na	červencových	(61)	přihlášených.	
V	letošním	roce	nám	počasí	přálo,	což	se	odrazilo	na	vaší	
účasti;	 za	 tuto	 přízeň	 a	 podporu	 myslivosti	 jsme	 velmi	
vděčni.	 V	 letních	 měsících	 jsme	 činnost	 i	 plánované	
členské	schůze	omezili	z	důvodů	dovolených.	Ale	 i	přes	
dovolenkový	čas	jsme	se	sešli	na	myslivně,	abychom	popřáli	
a	řádně	oslavili	naše	jubilanty,	konkrétně	padesátiny	Pavla	
Maiera	 a	 sedmdesátiny	Standy	Bartoně.	V	 tomto	měsíci	
čekáme	na	dalšího	 jubilanta	Honzu	Lakomého,	který	 již	
15.	září	oslavil	pětasedmdesátiny	a	současně	od	roku	1969,	
kdy	složil	myslivecké	zkoušky,	se	stal	nejdéle,	jak	se	říká,	
sloužícím	 	 členem	našeho	mysliveckého	 spolku.	Ovšem	
na	záda	mu	dýchá	další	jubilant,	jen	o	rok	mladší	a	o	rok	
méně	členem	MS	(1970)	náš	dlouholetý	bývalý	myslivec- 
ký	hospodář	Miloš	Reichstädter.	V	měsíci	září	se	podařilo	
pod	 vedením	mysliveckého	 hospodáře	 Ivoše	 Lakomého	
a	za	hojné	účasti	členů	vybudovat	krytou	oplocenku	pro	
odchov	bažantů.	Nyní	nás	čeká	organizace	tří	našich	honů,	
první	proběhne	v	Sečích	23.	listopadu,	druhý	14.	prosince	
v	honitbě	za	dálnicí	a	již	tradiční	Štěpánský	26.	prosince	na	
polích	u	Hynkova	a	v	okolí	pískovny.	Dny,	týdny	a	měsíce	
utíkají	a	nás	čeká	organizačně	připravit	v	závěru	listopadu	
Předvánoční	Příkazy	spojené	s	rozsvěcováním	vánočního	
stromu	a	náš	 tradiční	myslivecký	ples	v	 lednu.	Co	 jsem	
ještě	vynechal?	V	měsíci	říjnu	k	nám	již	každoročně	jezdí		
naši	 kamarádi	 myslivci	 sokolníci,	 sdružení	 v	 Olomouc- 
kém	 sokolnickém	 středisku	 za	 vedení	 svého	 předsedy	
Vladimíra	 Hanáka,	 který	 nám	 napsal:	 „Po	 loňských	 40	
letých	oslavách	založení	sokolnického	střediska	Olomouc	
se	 opět	 v	 letošním	 roce	 konalo	 sokolnické	 setkání	 ve	
dnech	 4.10.	 -	 6.10.2019	 v	 Příkazích.	 Sokolníci	 se	 sjeli	 
v	pátek	4.	10.	2019	na	oblíbené	místo	hotelu	„Záložna“,	
které	jim	poskytuje	po	rekonstrukci,	příjemné	zázemí	díky	
náklonnosti	OÚ,	zejména	pana	starosty	a	personálu	hotelu	
a	také	si	velmi	ceníme	možnosti	poskytnutí	zázemí	pro	naše	
dravce	 v	 areálu	mateřské	 školy.	Díky	 velké	 náklonnosti	
MS	 v	 Příkazích	 se	 uskutečnilo	 již	 41.	 lovecké	 setkání,	
které	bývá	zakončeno	slavnostním	výřadem	pro	veřejnost,	
které	již	tradičně	organizují	členové	MS	a	vycházejí	nám	
ve	všem	vstříc,	za	což	jim	patří	velké	poděkování.	Velmi	
si	 ceníme	 všech	 MS	 spolků	 v	 okrese	 Olomouc,	 které	
nám	umožňují	 lovit	ve	svých	honitbách,	což	nám	závidí	
všichni	hosté,	kteří	se	zúčastňují	těchto	loveckých	setkání	
a	mohou	srovnávat	setkání	organizovaná	jinými	středisky,	
kde	 jim	MS	 spolky	 nevycházejí	 vstříc	 z	 důvodu	 úbytku	
lovné	zvěře.
	 Olomoučtí	 sokolníci	 již	 tradičně	 mají	 k	 dispozici	 10	
honiteb	v	okolí	Příkaz	a	to	MS	Příkazy,	Cholina,	Senička,	
Odrlice,	 Křelov,	 Vrbátky,	 Těšetice,	 Náklo,	 Hněvotín,	
Medlov-Sady,	bažantnice	Cholchi,	MS	Paseka.	Za	to	patří	
všem	MS	náš	velký	dík.	Na	letošním	sokolnickém	setkání	
se	ulovilo	celkem	40	ks	zaječí	zvěře	s	25	loveckými	dravci.
	 Jak	OÚ,	tak	členové	MS		s	potěšením	konstatují,	že	si	

PRONÁJEM BYTU

Obec Příkazy pronajme 3 pokojový byt, který se nachází 
ve 2. nadzemním podlaží v bývalé škole na Hynkově.

Zájemci o pronájem mohou podávat 
své žádosti do 29.11.2019.

SOUSEDSKÉ  SETKÁNÍ
v  ZÁLOŽENSKÉM  DOMĚ

v  PŘÍKAZÍCH

v pátek  15. listopadu 2019 v 19.00 hod.

K  POSLECHU  I  TANCI  HRAJE
HB BAND

VÍNO DUŠANA SOVIŠE Z BLATNICE 
domácí	občerstvení	zajištěno

vstupné:  50,- Kč
přijďte	příjemně	prožít	listopadový	večer
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nedovedou	představit	každý	první	 říjnový	víkend	v	 roce	
bez	 příjezdu	 sokolníků	 do	 obce	 Příkazy,	 což	 nás	 velice	
těší	 a	 věříme,	 že	 budeme	 opět	 dalších	 41	 let	 jezdit	 do	
oblíbených	Příkaz	a	okolních	honiteb.“
	 Věřím,	 že	 se	 společně	 uvidíme,	 a	 to	 nejen	 na	 našich	
akcích,	za	vaši	přízeň	velké	díky.

„Myslivosti zdar“ 
Klimeš Václav, fin. hospodář
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